

Referat bestyrelsesmøde 9/6 2026.

Deltagere: Mette, Jørgen, Marianne, Helge, Tanja og Berit

1. Valg af referent

Berit

2. Godkendelse af referat- godkendt.

3. Referatgodkendelse

Fungerer det at vi godkender referatet når det sendes ud. Vigtigst at vi kvitterer for at vi har læst. Inden 14 dage besvarer vi. Det fungerer godt.

4. Orientering fra forperson

–opsamling jf. seneste referat: Cecilie Lillelund, (udviklingschef) er den vi kontakter. Mette har spurgt hvad vi fremadrettet hedder som forening og hvilket system vi skal anvende, har ikke fået svar endnu.

- "Demens i fokus" arrangement i Nyborg afholdt af ældresagen, deltagelse af Birte og Helge (Mette) Lykkehjulet fungerede rigtig godt. En rigtig god dag.

- Styregruppemøde DDF på teams, se vedlagte bilag(afrapportering)

- Alzheimerforeningens bestyrelse. Der blev afholdt valg til bestyrelsen; Mette blev valgt ind med 58 stemmer, er valgt for 1 år. 2 nye medlemmer i hovedbestyrelsen. Vi skal overveje hvad vi ønsker Mette kan bringe ind i hovedbestyrelsen

- Alzheimerdag d 21/9 i Odense. – Mette kan ikke deltage grundet arbejde, hvor hun deltager som ansat. Vil andre deltage. Helge og Tanja melder til.

-Demenstopmøde1/9 Mette og Berit deltager qua arbejde og Jørgen og Tanja deltager som rep. fra foreningen.

- Møde med Martha 3/6 ang. pårørendegrupper. Indhold af mødet uddybes punkt i 7.

- der er indkaldt til kasserer- og forperson møde d.d., Mette og Marianne deltager en anden gang

- Middelfart kommune, demensteamet ønsker besøg af DFF.

- Fagligt oplæg fra Alzheimerforeningen d. 27/4 2027 ønskes til seniorhøjskolen i Odense- Mette tager opgaven.

5. Orientering fra kasserer: 2 konti, status på arv til forskning 613000 kr. – status quo. Kassebeholdning 133000 kr. Der er kommet 69200 kr. fra kontingenter samt 20.000 kr. som donation fra ægtepar i FM- kommune. Oversigt over hvad der er givet til: 94.000 kr. til – se bilag A

6. Orientering fra bestyrelsen:

Marianne: godt møde i Middelfart med ældresagen- som samarbejder med kommunen, kommunen spotter borgere og henvender sig til ældresagen som matcher mennesker med demens til forskellige aktiviteter.

Tanja: deltog i netværksmøde for frivillige sociale foreninger på ældreområdet i Assens kommune: frivilligcenteret har mange tilbud og har lokaler. Havde et forslag til kollega matching for "førtidspensionister", der findes en oversigt over kontaktpersoner, som vi kan benytte ved at spørge Mette/Tanja. Tanja er inviteret som paneldeltager til et arrangement for at repræsentere pårørendes perspektiv. Finder sted her i Odense 18/6. Deltog også i landsmødet.

Jørgen: Deltog i landsmødet, valgt et oplæg omkring natur- Jørgen kan nu bage brunsviger på trangia 😊 Oplægget var rigtig godt. Er inviteret til -og deltager i en arbejdsgruppe i Nyborg omkring forskningsforslag og deltager i brugergruppe ift. udbredelse af forskningsresultater hvor Jørgen repræsenterer mennesker med demens.

Berit: Ved at afslutte projektet i Odense omkring Kultur for alle, stor succes. Deltager qua arbejde, i temadag om "musik i demensomsorgen"

Helge: Ældresagen, Nyborg, (i forbindelse med afholdelse af møde for ældrerådene) afholdt demensdag i Nyborg, Nyborg gruppen deltog sammen med Mette. Deltog i landsmødet.

Nyborg gruppen har booket Jens Bækkelund til en sangaften i Sundhedshuset

Helges facebookgruppe vokser og fungerer med anerkendelse og diverse henvendelser.

7. Projekt pårørendegrupper:

Martha har efterspurgt et møde ang. pårørendegrupper og mødtes med Mette d 3/6.

Foreningen vil gerne at vi kan være en del af projektperioden hvor hovedforeningen står for rekruttering, PR, at introducere frivilligkoordinator og understøttelse i det næste halve år. Som minimum skal vi opretholde de grupper der er i Assens og Odense. Profil for frivilligkoordinator udleveres, se bilag, kan udvikles. Frivilligkoordinatoren refererer til lokalbestyrelsen (1 kontaktperson), som kan bruge os til sparring ved behov. Vi ser hvad der viser sig og er åbne hvis der

viser sig en egnet person til opgaven. Jørgen vil gerne løfte ambitionsniveauet ift antal grupper og så hæver vi det hvis det viser sig at det er muligt. Mette melder tilbage at vi er på og at kontakten vedr. processen indtil videre går til Mette.

8. Foredrag/oplæg via lokalafdelingen

Foredrag v seniorhøjskolen i 2027. Mette tager opgaven. Og kontakter Karin fra DFF og afklarer hvordan opgaverne kan fordeles mellem DFF og lokalafdelingen. Honorar/donation hvad skal det gå til? Emner? hvad er niveauet? og hvem skal løfte hvilke emner? Mette kontakter forpersonen for landsforeningen for at høre om vi kan få inspiration fra hendes oplæg/slides. Det kan være en fordel at der er noget gennemgående i oplæg. Vi samler op efter sommer.

9. Drøftelse af mulig forskningsstøtte.

Mette har til arrangementet i Nyborg, fået kontakt med en, måske relevant samarbejdspartner og haft en drøftelse. Vi vil opfordre til at kontakten går videre med en ansøgning om støtte til projekt. Betingelsen er at det skal være en fynsk kommune.

10. Ansøgninger:

Ældresagen, Middelfart. Søger om 3000 kr. til kommunal demenscafé. Vil vi være medafsender på invitationen?

Ansøgningen godkendes.

– demensteamet Middelfart foredrag, demens og kommunikation og uforståelig adfærd. For pårørende, aktivitetsmedarbejdere, plejepersonale samt frivillige. 5000 kr. Ansøgningen er godkendt, vi beder om navnet på oplægsholderen.

- Ansøgning fra DFF- 3000 kr. til musik til Mortens Aftens arrangement. Ansøgningen er godkendt.

11. Donation/Fåborg- Midtfyn kommune.

Der er 27000 kr. tilbage, som er målrettet FMK. Det kunne med fordel tilgodeses at det er de borgere der er mest udfordrede, da der før har været tilgodeset de lidt stærkere ældre. Jørgen henvender sig til FMK om en tovholder for plejehjemmene og evt at kunne stille "krav" om hvad pengene skal gå til. Berit går lige tilbage og tjekker om vi har gode forslag.

12. Næste møde

11 august kl. 18.00 i DFF og Marianne sørger for mad.

13. EVT

- **Tanja:** efterspørger navneskilte. Jørgen vil gerne vide hvad vi så skal vi hedde(foreningen) inden vi laver navneskilte.

- **Jørgen** forslår at vi beder om at få logoet trykt på invitationer o.l. som vi donerer til. Det vedtages at der indskrives en forventning om at vi bliver nævnt/synliggjort i de arrangementer vi støtter.

- Telefonliste på medlemmer.

- **Mette:** Regionsmøde 7 oktober. Mette og evt. andre, deltager og det drøftes videre på næste møde i lokalafdelingen, 11 august. Mette svarer sammen med tilbagemeldingen at der deltager minimum en fra bestyrelsen til demenscafeen (Marianne og evt. flere).

Referent Berit.